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HÚSVÉT 7. VASÁRNAPJA                         B év                                                   1- 3 oldal 
               
Olv.: ApCsel 1,1-11 – Ef 1,17-23 – Mk 16,15-20 
URUNK MENNYBEMENETELE 
 

KOZMA IMRE OH ATYA SZENTMISÉJÉRŐL 
 
Szentmise bevezetése 
 
Isten hozta a Testvéreket! 
Isten hív bennünket arra, hogy újjáélesszük kapcsolatunkat Istennel és egymással. Erőt 
kérjünk ahhoz, hogy a mindennapokban is megvalósítsuk ezt az összetartozást. Urunk 
mennybemenetelének ünnepe van ma. Gondoljunk arra, hogy Krisztussal összetartozunk 
azért, mert eljött hozzánk és azért, mert ő soha sem hagy el minket. Magával visz 
mindannyiunkat Isten szerető  közelségébe..  
 
Ezt a szentmisét egy családért ajánljuk fel. Kívánhatunk-e nekik ennél többet? Éljenek Isten 
szeretetközelségében, akkor egymáshoz is lesz mindig elegendő jóindulat, nagylelkűség a 
szívükben és az együttélés öröme is ajándékképpen az övék lehet.  
Ezt kívánjuk mindannyiunknak. Tartsunk bűnbánatot.  
 
Szentbeszéd 
 
Kedves Testvérek! 
Nem egyszerű a XXI. században ennek az ünnepnek  üzenetét megfogalmazni. Nem könnyű 
elmondani ennek az ünnepnek lényegét Önöknek, a XXI. században élő embereknek azért, 
mert mi egy olyan világban élünk, amelyben meggyengült a hit. Baj van az emberek 
Istennel való kapcsolatával. Ennek következtében mintha nem találnák az emberek  
helyüket a világban. Tehát a világgal is zavart a viszonya az embereknek, arról nem is 
beszélve, hogy egymással mennyire zavart. Igazából ki akar itt közösséget?  
 
Beteg ez a világ, mert mindazt támadja, ami összetartozik és következésképpen 
elbizonytalanodik. Nem könnyű beszélni erről az ünnepről, mert az a megfogalmazás, amit 
hallottunk az apostolok cselekedeteiben, az akkor élő emberek számára világos és érthető 
volt. Ők ismerték az Ószövetséget, amely beszél Illés elragadtatásáról. A Szentírásban több 
jelenetet is találunk hasonló megfogalmazásban. De ma? Hallottuk az olvasmányban: “Jézus 
fölemeltetett előttük és egy felhő takarta el a szemük elől.” Az Ószövetség 
gondolkodásában a felhő az Istent jelenti. Nagyon egyszerűen így mondhatjuk: 
 

Az Isten szeretete elragadta Jézust ebből a világból! 
 

Ez az üzenet!  
Mennybemenetel vasárnapján azt értsük meg, hogy 
   mit is jelent az, hogy Jézus eljött, 
   mit is jelent az, hogy Jézus elment ebből a világból? 
 
A keresztény lelkület meggyökereztetéséről van szó. Jézus missziós parancsot adott. Jézus 
azért jött el, - és ez a megváltás lényege, - hogy az emberi kapcsolatokat meggyógyítsa. 
Helyreállítsa azt a rendszert, amely működött. Helyreállítsa azt a rendszert, amit a bűnnel 
megtörtünk, mert a bűn mindig azt jelenti, megszüntetni azt, ami összetartozik. Mekkora 
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nagy a világ bűne! Milyen ijesztő tapasztalat, ahogy szembeállítanak nemzeteket, 
embereket, igazságokat. A megváltás azt jelenti, hogy egy új idő kezdődik. 
 

Jézus összeköti az eget a földdel!  
A mai ünnepen  így mondjuk: Összeköti a földet az éggel! 

 
Az elmúlt héten Jeruzsálemben jártunk. Azoknál az embereknél voltunk, akik nálunk sokkal 
többet szenvednek. Nekik szükségük van a bátorításra. Ezért is voltunk náluk. Adódott az a 
lehetőség is, hogy Jeruzsálem két lényeges pontján elég sokat időzhettünk. Az egyik az 
Olajfák hegye, a másik a Golgota. Mennybemenetel ünnepén az Olajfák hegyén voltunk, 
ahol Jézus imádkozni tanította az apostolokat. Ahol a Mi Atyánkra tanította őket. Ebben a 
templomban megjelenítették magyarul is a “Mi Atyánk” imádságot. Azon a helyen voltunk, 
ahol Jézus szenvedett a kertben. Azon a helyen, ahol Jézus megsiratta Jeruzsálemet. Azon a 
helyen, ahol elbúcsúzott az apostoloktól. 
 
Testvérek! 
Mit jelent az, hogy az Isten eljön? Mit jelent az, hogy az Isten értünk Emberré lesz? 
Belegyökerezik ebbe a világba. Egészen Emberré lesz. Hozza Magával az eget, hozza 
Magával a mennyet. Velünk az Isten. Melyik fogalom adhatja leginkább vissza ezt a tényt? 
Ez a szó: Irgalom. Isten azért jön el a világba, mert irgalmas, mert hűséges, mert 
kikezdhetetlen szeretettel szeret bennünket. A mai ünnep üzenete:  
 

Jézus elmegy, de viszi magával ezt a világot! 
 
Amikor eljött hozzánk, akkor nem szűnt meg az Istenhez tartozása. Egész munkálkodását az 
Istennel való kapcsolat határozta meg. Ez az Istennel való kapcsolat életben tartotta. 
Kivégeztük mi emberek Jézust. A föltámadás hite azt jelenti, hogy az Istennel való 
kapcsolat sokkal erősebb, mint a mi emberi erőnk, amivel úgy hittük, hogy legyőzhettük. 
Most, amikor azt ünnepeljük, hogy Jézus elmegy, akkor viszi magával ezt a teremtett 
világot. Viszi Magával  Istenhez az embereket.  
 
Amikor eljött Jézus, az Istennel való kapcsolata nem szűnt meg, az éltette. Ugyanúgy most, 
amikor az Istenhez megy, nem szűnik meg a velünk való kapcsolata. Gyönyörűen mondja a 
Szentírás:  

Jézus képvisel bennünket az Isten előtt! 
 

Testvérek! 
A mai napon ezt az igazságot tudatosítsuk magunkban, hogy azáltal állott helyre  a rend, 
hogy egy új kapcsolat létesült, amit ugyan veszélyeztet a bűn, de azért ne felejtsük el, hogy 
az Isten kegyelme erősebb! 
 
Moriak mindig a kegyelemről ír. Úgy gondolkodik, hogy az emberi élet a kegyelem 
függvénye. Erről elmélkedik. Megtörténhet az, hogy az összes szentek összes szeretete 
belefér egy sóhajba. A kegyelem azt jelenti, hogy soha nincs bezárva semmi. Még az ember 
sem képes a saját maga poklába bezárni magát, mert az Isten eljön. Bejön a mi életünkbe, 
ahogy Jézus szent Pál életébe a damaszkuszi úton. Az író szerint Jézus lesben áll és várja az 
ő szeretett üldözőit. Amikor találkoznak minden megváltozik. Moriak ezzel azt üzeni, hogy 
az Isten lesben áll mindegyikünk életében, hogy megmentsen bennünket. 
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Jézus küldi az apostolokat, menjetek misszionáljatok. Vigyétek el az üzenetet az 
embereknek. Ezt az üzenetet, hogy az ég és föld összetartozik. Mi emberek a kegyelemben 
mindannyian találkozunk elsősorban az Istennel. Minden találkozás az Istennel való 
találkozás. Ha találkozunk az Istennel, akkor a világgal és egymással is élő és értelmes 
kapcsolatunk lesz. Ezért olyan döntő ez a mai ünnep, mert valóban az eget és a földet 
összeköti. Mi Krisztus titokzatos teste vagyunk és arról teszünk tanúságot, hogy Istennel 
összetartozunk, mert fölismertük, hogy minden kegyelem.  
 
Istennel való kapcsolatunkról, másképpen keresztény jelenlétünkről teszünk tanúságot. Ez a 
világ attól szenved, hogy a keresztény jelenlét nem meghatározó. Rendezzük kapcsolatunkat 
az Istennel. Ez egyszerű, éljünk a kegyelemmel, éljünk az Isten jóságából. Teremtmények 
vagyunk, következésképpen korlátaink vannak, a teremtettség korlátai, de ugyanakkor az 
Isten segítségével megújíthatjuk kapcsolatainkat a teremtett világgal és egymással. A 
keresztény jelenlét ezt a megújított kapcsolatot jelenti. 
 
A latin nyelvű Szentírás azt mondja: “Menjetek el az egész világra és hirdessétek az 
evangéliumot minden teremtménynek.“ 
Nem azt mondja a latin Szentírás, hogy minden embernek, hanem minden teremtménynek. 
A teremtett világ sóhajtozva várja a teremtettségnek a megvalósulását. A teremtett világot 
csak mi vihetjük Istenhez, mert a teremtett világnak nincs lelke, csak nekünk. Akkor 
sikerülhet nekünk, akkor vagyunk jó kapcsolatban a teremtett világgal, ha úgy élünk, hogy 
semmit nem ragadunk ki belőle magunknak. Úgy élünk, hogy fontosabb az Istenhez 
tartozásunk, mint a világhoz tartozásunk. Helyesen élünk a javainkkal, helyesen birtokoljuk 
azt, amit birtokolhatunk. Nincs jogunk kizsákmányolni és nincs jogunk a másik kárára ezt a 
világot birtokolni. 
 
A másik az emberekkel való kapcsolatunk. 
Ha mi Istenhez tartozunk és fölismerjük azt, hogy minden Isten nagylelkűsége által van, 
akkor megvilágosodik  számunkra a mi életünk értelme is. Ez azt jelenti, hogy az egymással 
való kapcsolatunkat nem a versengés, nem az irigység, nem a más kárára való akármilyen 
érvényesülés határozza meg. 
 
Testvérek! 
Ez a mai ünnep erről szól. Egy új kapcsolat Istennel, aki égnek és földnek az Istene. Jézus 
Krisztus küldetésére gondoljunk, aki elhozta nekünk a mennyet, az Isten végtelen irgalmát. 
Jézusra gondoljunk, aki kegyelmével velünk van és képvisel bennünket az Isten előtt. 
 
 Kérjük az Isten kegyelmét, hogy elhiggyük azt,  
 hogy mi elsősorban Istenhez tartozunk. 
 Ebben a kapcsolatban otthonosan élhetünk a világban és szeretetben egymással. 
 Ez a missziós üzenet, Jézus ezt az igazságot hozta.  
 Erről beszél, szólítsátok meg az embereket. 
 Mondjátok el nekik, hogy ki az Isten 
 és tegyetek jót egymással. 
 

+  A M E N  + 


